
   

Protokół Nr XII/2019 
z obrad XII sesji Rady Powiatu VI kadencji, 

która odbyła się w Urzędzie Miejskim w Nidzicy, Pl. Wolności 1 
w dniu 15 października 2019 r. 

 
Ad.1 
Przewodniczący Rady – p. Andrzej Bróździński o godz. 12:07 otworzył XII sesję Rady 

Powiatu w Nidzicy VI kadencji. Przywitał radnych oraz zebranych gości. Listy obecności stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. Następnie poinformował, że sesja Rady Powiatu jest 
transmitowana. Uczestnicząc w niej, obecni wyrażają zgodę na publikowanie wizerunku oraz 
przetwarzanie danych osobowych.  

p. Andrzej Bróździński, na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 10 
radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Powiatu może podejmować prawomocne uchwały. 

Przewodniczący stwierdził, że materiały sesyjne zostały radnym dostarczone w statutowym 
terminie. Przeczytał porządek obrad, a następnie zapytał, czy są do niego uwagi? 

Zmian do porządku obrad nie było. Wynik głosowania: 8- „za”, 0 –„przeciw”, 0 – 
„wstrzymujących się”, 2 osoby nie brały udziału w głosowaniu. Imienne wyniki głosowania 
stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 
2. Wręczenie przez Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty powierzenia zadań doradcy metodycznego. 
3. Wręczenie wyróżnień najlepszym maturzystom roku szkolnego 2018/2019. 
4. Powitanie nowych dyrektorów placówek oświatowych. 
5. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 
6. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Nidzicki za 

rok szkolny 2018/2019. 
9. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych Rady Powiatu w Nidzicy. 
10. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez pracowników samorządowych. 
11. Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu za pierwsze półrocze 2019 r. 
12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2019,  
2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2019-2039, 
3) wyrażenia zgody na zbycie składników aktywów trwałych Zespołu Opieki Zdrowotnej w 

Nidzicy, 
4) określenia zadań oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w 

ramach rehabilitacji społecznej i zawodowej  ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na rok 2019, 

5) przekształcenia Centrum Kształcenia Praktycznego w Nidzicy w Centrum Kształcenia 
Zawodowego w Nidzicy, 

6) zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
7) ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie oraz wysokości 

kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi. 
   13. Wnioski radnych i sprawy różne. 
   14. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady oddał głos Kuratorowi Oświaty w Olsztynie – p. Krzysztofowi 

Markowi Nowackiemu.  



   

p. K. Nowacki przedstawił rys historyczny Ministerstwa Edukacji Narodowej i reformy 
oświaty. Nawiązał do wczorajszego Dnia Edukacji Narodowej i podkreślił rolę szkoły na tle 
rodzącej się obecnie antycywilizacji. Podziękował całej społeczności powiatu za troskę o szkoły. 
Poinformował, że Powiat Nidzicki  w województwie wygląda dobrze. Uważa, że jednym ze źródeł 
sukcesu jest staranność władzy powiatu i troska o edukację. Efekt ten jest związany również z pracą 
nauczycieli. Podkreślił, że zgodnie z decentralizacją władzy, przekazano istotne kompetencje 
niższym szczeblom władzy publicznej w celu zbliżenia poziomu podejmowanych decyzji do osób, 
których te decyzje dotyczą najbardziej, to znaczy uczniów, rodziców i nauczycieli; powołano 
Ośrodki Doskonalenia Nauczycieli. Doradcy metodyczni to ludzie obdarzeni pasją i 
kompetencjami, dzięki którym rzeczy trudne potrafią uczynić łatwymi, żeby nauczyciele mieli dar 
przekazywania wiedzy uczniom. Kurator Oświaty na chwilę powrócił jeszcze do lokalnej 
społeczności, o której ma dobre i bardzo dobre zdanie. Zwrócił też uwagę na rozwój miasta. 
Następnie Kurator Oświaty wraz ze Starostą, Wicestarostą, Przewodniczącym i 
Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu wręczyli powierzenie zadań doradcom metodycznym, 
zatrudnionym w Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli w Nidzicy. 

 
Ad. 3. 
p. Andrzej Bróździński oddał głos Sekretarz Powiatu - Elżbiecie Bieniek. 
p. Elżbieta Bieniek przedstawiła osiągnięcia najlepszych maturzystów roku 2018/19.  

 Magda Głusek - uczęszczała do Technikum Agrobiznesu w Zespole Szkół Rolniczych i 
Ogólnokształcących w Jagarzewie. W maju 2019 roku przystąpiła do egzaminu maturalnego. 
Osiągnęła najwyższe wyniki spośród wszystkich maturzystów w swojej szkole. Od października 
jest studentką Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego na Wydziale Nauk Społecznych, kierunek – 
Praca socjalna. 

Tomasz Domurad – był uczniem Technikum w Zespole Szkół Zawodowych i 
Ogólnokształcących im. Stanisława Staszica w Nidzicy. Tomasz uzyskał następujące wyniki z 
obowiązkowych egzaminów maturalnych: 

Część ustna: 

- język polski – 80% 
- język angielski – 100% 
Część pisemna: 
- język angielski – 98% 
- matematyka – 98% 
- język polski – 71% 

Ponadto zdawał 3 przedmioty dodatkowe na poziomie rozszerzonym i uzyskał następujące wyniki: 

- 88% z języka angielskiego, 
- 62% z matematyki, 
- 58% z geografii. 

Tomek zdał również bardzo dobrze 2 egzaminy zawodowe dające uprawnienia do wykonywania 
zawodu technik ekonomista. Z pierwszego egzaminu uzyskał wyniki: w części teoretycznej 88%, a 
w części praktycznej 100%. Drugi egzamin zdał jeszcze lepiej: na 95% i 100%. Uczeń od  nowego 
roku akademickiego studiuje na Uniwersytecie Gdańskim na kierunku Informatyka. 

Jakub Suwiński – absolwent Liceum Ogólnokształcącego im. Stanisława Wyspiańskiego w 
Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy. Uczęszczał do klasy z rozszerzonym programem 
nauczania z matematyki, fizyki i informatyki. Przez 3 lata nauki legitymował się rokrocznie średnią 
ocen – 6,0. 

Na maturze oprócz przedmiotów obowiązkowych zdawał cztery przedmioty dodatkowe w zakresie 
rozszerzonym z języka francuskiego, języka angielskiego, matematyki oraz fizyki. Egzaminy ustne 
Jakub zdał na 100%. Egzaminy obowiązkowe, pisemne średnio na 90% (w tym 100% z języka 
angielskiego, 98% z matematyki). Równie dobrze Jakub napisał egzaminy z przedmiotów 



   

rozszerzonych. Średnia z tych egzaminów wyniosła 80% (w tym 94% z matematyki, 90% języka 
angielskiego). 
Dzięki uzyskanym wynikom, ale również zgodnie ze swoimi zainteresowaniami Jakub zamierza 
kontynuować naukę na Politechnice Warszawskiej na kierunku technologia chemiczna – profil 
praktyczny. 

Absolwenci otrzymali gratulacje i drobne upominki z rąk Warmińsko-Mazurskiego Kuratora 
Oświaty Krzysztofa Marka Nowackiego, Starosty Marcina Palińskiego, Wicestarosty Pawła 
Przybyłka, Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Bróździńskiego, Wiceprzewodniczącego 
Rady Powiatu Pawła Bukowskiego. W imieniu Jakuba Suwińskiego oraz Tomasza Domurad 
wyróżnienia odebrali rodzice. 

 
Ad. 4 
p. Jolanta Tymińska poinformowała, że w bieżącym roku odbyły się dwa konkursy: na 

stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących oraz Powiatowego Ośrodka Rozwoju 
Edukacji. Powierzono również, za zgodą Kuratora Oświaty, stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół 
Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie.  

Kwiaty i gratulacje przekazali nowym dyrektorom Kurator Oświaty, Starosta, Wicestarosta, 
Przewodniczący i Wiceprzewodniczący Rady Powiatu. 

Kurator Oświaty Krzysztof Nowacki stwierdził, że na rządzących ciąży ciągły obowiązek, 
postawa aktywna, współuczestnicząca w życiu społecznym. To olbrzymia odpowiedzialność. Od 
dyrektorów zależy, jak pracuje szkoła.  

p. Andrzej Bróździński podziękował za obecność Panu Kuratorowi i Dyrektor Wydziału 
Kształcenia, Wychowania i Opieki w Kuratorium Oświaty w Olsztynie – p. Małgorzacie 
Hochleitner. 

Starosta Marcin Paliński podziękował za opiekę nad placówkami oświatowymi i wspieranie 
działań powiatu, dzięki czemu szkoły z dnia na dzień funkcjonują coraz lepiej. 

Ad. 5. 
Uwag do protokołu z ostatniej sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie. Imienne wyniki 

głosowania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6. 
Starosta Marcin Paliński złożył sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Zarządu 

Powiatu. Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
p. Dariusz Szypulski  zauważył, że mowa była o siedmiu kontrolach, o tym, że zarząd 

zapoznał się z wynikami, a nie ma nic o ich efektach. Dodał, że w Biuletynie Informacji Publicznej 
są tylko dwa protokoły z kontroli. Trudno jest odnieść się do tego, co było. Zwrócił się z prośbą, 
żeby na przyszłość szczegółowo zapisać, jakie były zalecenia, wyniki kontroli. 

 
Ad. 7. 
Interpelacji i zapytań radnych nie było. 
 
Ad. 8. 
p. Jolanta Tymińska zaznaczyła, że przedstawiała pełną informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych szkół i placówek prowadzonych przez Powiat Nidzicki za rok szkolny 2018/2019 na posiedzeniach 
komisji. radni mieli prośbę, żeby nie przedstawiać raz jeszcze, dlatego prosiła o ewentualne pytania. 

Pytań i uwag nie było. 
 
 
 



   

Ad. 9. 
p. Andrzej Bróździński przeczytał informację o oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez radnych powiatu. Pytań nie było. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Ad. 10. 
Starosta Marcin Paliński przeczytał informację o oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez pracowników samorządowych. Pytań nie było. Stanowi ona załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
p. Elżbieta Góralska opuściła salę obrad. Odtąd w sesji uczestniczyło 9 radnych. 
 
Ad. 11. 
p. Renata Mróz przedstawiła informację z wykonania budżetu powiatu za pierwsze półrocze 

2019 r.  
Uwag i pytań nie było. 
 
Ad. 12.1) 
p. Renata Mróz przeczytała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2019.  
Uwag i pytań nie było. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian                        

w budżecie powiatu na rok 2019. Wynik głosowania: 9 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących 
się”. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XII/79/2019 w sprawie zmian w 
budżecie powiatu na rok 2019 została podjęta. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 12.2) 
p. Renata Mróz przeczytała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2019-2039.  
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2019-2039. Wynik głosowania: 9 - 
„za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XII/80/2019 w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2019-2039 została podjęta. 
Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 12.3) 
p. Anna Osłowska zaznaczyła, że projekt uchwały Ray powiatu w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie składników aktywów trwałych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy, omawiany był 
szczegółowo na posiedzeniach komisji. Wszelkie wątpliwości zostały wyjaśnione. Dyrektor ZOZ 
wyraziła prośbę o podjęcie uchwały. 

p. Jacek Jankowski stwierdził, że to nie było przedstawienie projektu uchwały. Prosił o 
przedstawienie uchwały tak, jak to mamy w zwyczaju. 

p. Andrzej Bróździński stwierdził, że dyrektor argumentowała, że uchwała była omawiana 
na komisjach i zaproponował przegłosowanie uchwały. Wynik głosowania: 8 - „za”, 0 – „przeciw”, 
1 – „wstrzymujący się”. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XII/81/2019 w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie składników aktywów trwałych Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy 
została podjęta. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 



   

Ad. 12.4) 
p. Anna Kalinowska omówiła i uzasadniła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

określenia zadań oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w ramach 
rehabilitacji społecznej i zawodowej ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na rok 2019.  

Uwag i pytań nie było. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie określenia 

zadań oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w ramach rehabilitacji 
społecznej i zawodowej ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na rok 2019. Wynik głosowania: 9 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących 
się”. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XII/82/2019 w sprawie określenia 
zadań oraz zasad udzielania dofinansowania dla osób niepełnosprawnych w ramach 
rehabilitacji społecznej i zawodowej ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych na rok 2019 została podjęta. Stanowi ona załącznik do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad. 12.5) 
p. Jolanta Tymińska przeczytała projekty chwały Rady Powiatu w sprawie przekształcenia 

Centrum Kształcenia Praktycznego w Nidzicy w Centrum Kształcenia Zawodowego w Nidzicy. 
dodała, że przekształcenie związane jest związane ze zmianą ustawy, następuje z mocy prawa. 

Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

przekształcenia Centrum Kształcenia Praktycznego w Nidzicy w Centrum Kształcenia 
Zawodowego w Nidzicy. Wynik głosowania: 9 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”. 
Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XII/83/2019 w sprawie 
przekształcenia Centrum Kształcenia Praktycznego w Nidzicy w Centrum Kształcenia 
Zawodowego w Nidzicy została podjęta. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 12.6) 
p. Jolanta Tymińska przeczytała projekt uchwały Rady Powiatu wraz z uzasadnieniem w 

sprawie zwolnienia z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych.  
p. Dariusz Szypulski  zauważył, że wcześniej słyszał, iż Zarząd wyraził zgodę na pracę w 

jednostce niepublicznej. Zapytał, czy to praca w weekend? 
p. Jolanta Tymińska potwierdziła, że chodzi tylko o weekendy.   
Więcej uwag i pytań nie było. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zwolnienia z 

obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych. Wynik głosowania: 9 - 
„za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XII/84/2019 w sprawie zwolnienia 
z obowiązku realizacji tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych została 
podjęta. Stanowi ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 12.7) 
p. Grzegorz Gromański stwierdził, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie oraz wysokości kosztów w 
przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi omawiany był szczegółowo na posiedzeniach 
komisji stałych. Wyraził prośbę o podjęcie uchwały. 

Pytań i uwag nie było. 



   

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie oraz wysokości kosztów w 
przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi. Wynik głosowania: 9 - „za”, 0 – „przeciw”, 0 
– „wstrzymujących się”. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XII/85/2019 w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie oraz wysokości 
kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu z drogi została podjęta. Stanowi 
ona załącznik do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 13. 
p. Dariusz Szypulski  wspomniał, że na czerwcowej sesji Rada przekazała skargę do WSA 

dotyczącą uchwały Rady Powiatu w Nidzicy odnośnie stawek za reklamy świetlne. Zaznaczył, że w 
tej sprawie było już jakieś rozstrzygnięcie, o którym warto by poinformować radnych. 

p. Edward Ośko poinformował, że WSA w Olsztynie uwzględnił skargę Prokuratora i zapisy 
w uchwale dotyczące reklam świetlnych i opłat zostały uchylone. Skutków ten wyrok nie rodzi, 
ponieważ do tej pory nie było takich reklam. To pewnego rodzaju formalność. Dodał, że nie widzi 
podstaw, żeby odwoływać się, bo wyrok nie rodzi negatywnych skutków dla powiatu. 

 
p. Dariusz Szypulski wspomniał też, że Rada podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej budowy myjni. Wojewoda uchylił decyzję Starosty udzielającą pozwolenia na budowę. 
Zapytał, jakie to rodzi skutki. 

Starosta Marcin Paliński potwierdził, że Wojewoda rozstrzygnięciem nadzorczym uchylił 
decyzję. Poprosił kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska o udzielenie 
odpowiedzi. 

p. Agnieszka Szczepkowska wyjaśniła, że mamy materiał dowodowy, w tym pismo 
Burmistrza, że projekt jest zgodny z miejscowym planem zagospodarowania - funkcja mieszana – 
mieszkalna z usługami. Wojewoda nie odniósł się do uzasadnienia Starostwa. Biorąc pod uwagę 
pismo Burmistrza, wydano decyzję zezwalającą na budowę. 

p. Jacek Jankowski zapytał, czy będziemy się odwoływać. 
p. Agnieszka Szczepkowska odpowiedziała, że decyzja Wojewody jest ostateczna. Stronom 

postępowania służy prawo wniesienia skargi do Sądu. 
 
p. Dariusz Szypulski  zabrał głos w kwestii organizacyjnej. Zauważył, że część osób odczytuje 

uchwały, inne omawiają, inne- odnoszą się do omawiania. Proponował przyjąć jednolitą formułę 
dla wszystkich. 

p. Andrzej Bróździński zaznaczył, że przyjął uwagę do wiadomości. 
 
Starosta Marcin Paliński podziękował radnym za wsparcie podejmowanych działań. 

Następnie poinformował, że miejscowości Nibork II i Bartoszki zdobyły wysokie miejsca w 
konkursie „Czysta i piękna zagroda – estetyczna wieś” organizowanym przez Związek Gmin 
Warmińsko - Mazurskich. Pogratulował mieszkańcom obydwu sołectw. Zaznaczył, że przyczyniają 
się one do promocji powiatu, o czym słychać w województwie. 

p. Mateusz Budka podziękował Staroście i stwierdził, że gratulacje należą się przede 
wszystkim mieszkańcom. Przekaże gratulacje i podziękowania. Sam również złożył gratulacje 
mieszkańcom wsi Nibork i Bartoszki.  

Wobec wyczerpania porządku, Przewodniczący Rady o godz. 14:23 zamknął XII sesję Rady 
Powiat w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
Inspektor Przewodniczący Rady 
/-/ Małgorzata Jarka     /-/mrg inż. Andrzej Bróździński 


